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VERSLAG AUDITCOMMISSIE 13 JUNI 2018 
 
Aanwezig: 
Raad: de heren M. Roelofs (voorzitter), 

B. Meijer (GroenLinks) en 
J. Zwaan (CDA) en de dames J.A. Ringelberg (VVD, 
plv.) en P.M. Hulspas-Jordaan (griffier) 

Ambtelijke vertegenwoordiging: de heer P. Schaddé van Dooren 
Baker Tilly Berk: de heren E.C.J. Moens en S. Turenhout  
Afwezig:  
Wethouder: de heer A. de Jong 
Rekenkamercommissie: de heer P.A.M. van der Velde (conform daarover 

gemaakte afspraak) 
 
1. Opening 
De griffier opent de vergadering om 21:00 uur. 
 
2. Benoeming voorzitter 
De commissie benoemt unaniem de heer Roelofs als voorzitter en de heer Jansen 
als plaatsvervangend voorzitter. 
 
3. Vaststelling verslag 16 mei 2017 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
4. Accountantsverslag over de jaarrekening 2017 en de reactie hierop van het 

college 
De heer Turenhout geeft een korte toelichting waarin hij onder andere opmerkt dat 
de onzekerheden rond jeugdzorg afnemen. Het positieve resultaat van de 
grondexploitatie Vossepolder werkt mee aan de beperking van het risico, maar 
daar staat de onzekerheid m.b.t. de Duinpolderweg weer tegenover. 
De heer Moens vult dit aan met enkele positieve opmerkingen over HLTsamen. De 
werkorganisatie krijgt ook een goedkeurende accountantsverklaring. 
 
De voorzitter stelt het accountantsverslag per bladzijde aan de orde. Over 
hieronder niet genoemde bladzijden worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
Blz. 5 Bestuurlijke samenvatting 
Op een vraag van mevrouw Ringelberg antwoordt de heer Schaddé van Dooren dat 
het bestuur van HLTsamen morgen de jaarrekening vaststelt. De heer Moens merkt 
op dat er geen belemmeringen zijn voor de accountant om vóór de behandeling in 
de raad een positief oordeel te geven. 
Mevrouw Ringelberg vraagt opheldering over de opmerking van de accountant dat 
de vastlegging en diepgang van afspraken tussen de deelnemende gemeenten en 
HLTsamen voor verbetering vatbaar is. De heer Schaddé van Dooren antwoordt dat 
hieraan wordt gewerkt. Het zaaksysteem is op orde. Er zijn zeker werkafspraken 
maar de vastlegging hiervan moet beter. De heer Moens vult aan dat het 
opdrachtgever- en opdrachtnemerschap voor HLTsamen in relatie tot de 
gemeenten een ontwikkelpunt is. 
 
Blz. 8 2.2 Geconstateerde niet-gecorrigeerde afwijkingen  
Op een vraag van de heer Meijer licht de heer Moens toe dat de accountant van de 
Tijdelijke WerkOrganisatie (TWO) Jeugdzorg voor een 
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Blz. 12 3.1 Opvolging bevindingen interim-controle  
Mevrouw Ringelberg vraagt of de accountant de termijn acceptabel vindt die 
genoemd staat voor de logische toegangsbeveiliging. De heer Moens antwoordt 
bevestigend. Er wordt gewerkt aan één systeem voor de vier organisaties 
(gemeenten en HLTsamen). De heer Schaddé van Dooren merkt op dat het 
oppakken van de logische toegangsbeveiliging is uitgesteld in verband met de 
aanschaf van een gezamenlijk financieel pakket. De heer Jansen verbaast zich over 
de traagheid van dit proces. De heer Moens legt uit dat er nu nog verschillende 
systemen in gebruik zijn. De overstap naar een nieuw systeem kost veel tijd. Hij 
heeft begrip voor de stand van zaken. Met wat aanvullende maatregelen kan de 
accountant toch goed zijn werk verrichten. 
Mevrouw Ringelberg vraagt naar de samenhang met het Informatiebeveiligingsplan 
dat op blz. 141 van de Programmarekening wordt vermeld. De heer Moens 
antwoordt dat dit plan veel meer behelst dan de logische toegangsbeveiliging. 
Onder andere moeten de eisen vanuit de Algemene Verordening 
Gegevensbescherming in het Informatiebeveiligingsplan verwerkt worden. De 
accountant controleert dit plan niet. Hij beoordeelt het alleen vanuit het risico-
oogpunt. 
 
Blz. 14 Financiële positie en resultaat 
Mevrouw Ringelberg merkt op dat de stijging van de algemene reserve volgens de 
Programmarekening niet in 2017 maar al in 2016 heeft plaatsgevonden. De heer 
Turenhout licht toe dat het vrijvallen van enkele bestemmingsreserves pas in 2017 
in de boekhouding is verwerkt. De heer Schaddé van Dooren vult aan dat in de 
Programmarekening 2016 wel een extra kolom is toegevoegd, maar dat inderdaad 
de boekingen in 2017 zijn gedaan. 
De heer Meijer vraagt of het rekeningresultaat niet is “opgepoetst” door de 
onttrekkingen aan de reserves. De heer Turenhout antwoordt ontkennend. De 
reserves zijn in 2017 voor € 2.445.000 aangesproken. Dit moet dus gewoon 
worden meegerekend. Het college stelt nu voor een deel door te schuiven naar 
2018. 
Mevrouw Ringelberg merkt op dat de bedragen van het resultaat voor en na 
bestemming, die genoemd worden in de Programmarekening en het 
accountantsverslag, niet overeenkomen. De heer Moens gaat dit na en zorgt ervoor 
dat in het ondertekende accountantsverslag de juiste bedragen staan. Hij 
informeert de griffie hier morgen over. 
 
Blz. 16 5.1 Besluitvorming overeenkomst gemeente - HLTsamen 
De heer Jansen vraagt wie actie moet ondernemen op de opmerking van de 
accountant dat de afspraken nu niet toereikend zijn vastgelegd. De heer Schaddé 
van Dooren antwoordt dat dit het bestuur van HLTsamen is. Zoals ook bij de 
bespreking van blz. 5 is vermeld, zijn de afspraken wel goed uitgevoerd maar niet 
altijd goed vastgelegd. De heer Turenhout bevestigt dat de accountant voldoende 
gebleken is dat dit zo is. De heer Schaddé van Dooren merkt op dat voor de 
begrotingswijzigingen van HLTsamen nu procesafspraken worden gemaakt. 
Daarmee wordt de besluitvorming beter geregeld. Als er budgetwijzigingen zijn 
zullen deze voor zienswijzen langs de raad moeten, net als die van andere 
gemeenschappelijke regelingen. 
 
Blz. 17 5.3 Kosten Jeugdwet (Zorg in natura) 
In het verslag adviseert de accountant om met de TWO Jeugdhulp in overleg te 
gaan over de oorzaak van het grote verschil tussen de prognose en de realisatie 
van de lasten Jeugdzorg. De heer Jansen mist een reactie van het college hierop. De 
heer Moens merkt op dat de definitieve verantwoording van TWO Jeugdhulp niet als 
een verrassing moet komen. De TWO Jeugdhulp moet hier beter grip op krijgen. De 
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heer Schaddé van Dooren meldt dat het verschil voor € 350.000 veroorzaakt wordt 
door de solidariteitsverevening van de PersoonsGebonden Budgetten (PGB’s) tussen 
de deelnemers in de TWO Jeugdhulp. 
 
Reactie van het college 
De heer Meijer wijst erop dat als ingangsdatum van de budgethoudersregeling in 
het eerste reactieblokje 1 januari 2018 wordt genoemd en in het tweede blokje 
1 januari 2017. De heer Schaddé van Dooren antwoordt dat de regeling is 
vastgesteld in 2018 met terugwerkende kracht vanaf 1 januari 2017. Het moet dus 
2017 zijn. 
Mevrouw Ringelberg vraagt of de accountant de reactie van het college over de 
vennootschapsbelasting voldoende vindt. De heer Turenhout antwoordt 
bevestigend. De heer Roelofs vraagt of de vennootschapsbelasting een rol speelt bij 
de grondexploitatie van de Vossepolder. De heer Moens antwoordt dat dit alleen 
zou kunnen spelen als het resultaat veel hoger wordt dan eerder is ingecalculeerd. 
Hij merkt op dat de fiscus nog wat worstelt met deze regelgeving. 
 
De Auditcommissie staat achter de aanbevelingen van de accountant. De commissie 
stemt in met de reactie van het college op het accountantsverslag, rekening 
houdend met twee opmerkingen van de Auditcommissie. De Auditcommissie 
adviseert de raad de Programmarekening 2017 conform het raadsvoorstel vast te 
stellen. 
 
5. Rondvraag 
Mevrouw Ringelberg dankt de heren Moens, Turenhout en Schaddé van Dooren 
voor de toelichtingen. 
De heer Moens herinnert eraan dat de raad aandachtspunten kan meegeven voor 
de controle over 2018. De griffier merkt op dat de planning hiervoor wordt 
meegenomen bij de nieuwe planning voor de gehele P&C-cyclus die binnenkort in 
het overleg tussen de directie van HLTsamen en de drie griffiers wordt besproken. 
Mevrouw Ringelberg verzoekt de Auditcommissie nog in juli bijeen te roepen om de 
speciale aandachtspunten voor de controle 2018 te bespreken. 
 
6. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:00 uur. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van .. 2018. 
 
 
 
M. Roelofs, 
voorzitter 


